
   
 

 
 

Kraków, 13 czerwca 2024 roku  

 

Do  
Aleksandra Miszalskiego  
Prezydenta Miasta Krakowa  
pl. Wszystkich Świętych 3-4 
31-004 Kraków  

 

Dotyczy: możliwości korzystania z buspasów przez pojazdy GTON 

 

INTERPELACJA 
 

Szanowny Panie Prezydencie, 

W oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku (Dz.U. 1990 

nr 16 poz. 95 z późn. zm.), zwracam się do Pana z interpelacją w następującej sprawie.  

Zwracają się do mnie dyrektorzy krakowskich placówek, w których użytkowaniu znajdują się 

samochody przeznaczone dla usług transportu osób niepełnosprawnych, będące częścią Gminnego 

Transportu Osób Niepełnosprawnych (w skrócie GTON). Wskazują oni, na podstawie doświadczeń 

własnych oraz kierowców poruszających się ww. pojazdami, na potrzebę uregulowań zezwalających ww. 

pojazdom na korzystanie z buspasów. Wskazane rozwiązanie w sposób znaczny zwiększyłoby komfort 

podróży osób z niepełnosprawnościami, w tym dzieci, zmniejszając jej czas i ułatwiając transport  

w docelowe miejsca. Warto zauważyć, że samorządy oraz zarządy dróg – poprzez zastosowanie 

odpowiedniej adnotacji przy znakach drogowych (znaki D-11, D-12) – mogą przyznać prawo do poruszania 

się buspasem m.in. ww. pojazdom należącym do Gminnego Transportu Osób Niepełnosprawnych. Takie 

rozwiązania stosuje się już w innych miastach, m.in. w Warszawie.  

Mając na uwadze powyższe, proszę o przyjrzenie się tej sprawie i podjęcie działań w kierunku   

zezwolenia pojazdom należącym do Gminnego Transportu Osób Niepełnosprawnych na korzystanie  

z buspasów wytyczonych na terenie miasta Krakowa.  

 
Z wyrazami szacunku 

 

 
                                Łukasz Gibała 

Radny Miasta Krakowa 


